
آرمان ملی: ماجرای کمک داور ویدئویی همچنان ادامه 
دارد و فدراسیون فوتبال برای پرداخت قسط نهایی به شرکت 
چینی بابت دستگاه های کمک داور ویدئویی به مشکل مالی 
گر این پول تامین نشود چه اتفاقاتی  خورده و مشخص نیست ا

در راه است. 
   صحبت تاج 

مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در یک کنفرانس خبری 
در خصوص ورود VAR به فوتبال ایران گفته است: جلسه ای 
در سازمان برنامه و بودجه کل کشور داشتیم و خدمت وزیر 
کن ورزشی و خزانه دار  ورزش و جوانان، مسئول تجهیز اما
کل کشور بودیم تا تشریفات ورود VAR را انجام دهیم. در 
۱۰، ۱۵ جلسه مربوط به VAR شرکت کردم و امیدوارم بتوانیم 
از کشور چین سیستم های مربوط به کمک داور ویدئویی را 
خریداری کنیم. این شرکت چینی در میان شرکت های مورد 
تأیید فیفاست. رئیس فدراسیون فوتبال عنوان کرد: بعضی 
شرکت ها با ما همکاری نمی کنند و ما با برخی شرکت هایی که 
گر  متعلق به کشورهای متخاصم هستند، همکاری نمی کنیم. ا
شرکت مدنظر فدراسیون فوتبال همان شرکت Rigour باشد 
این شرکت چینی در زمینه محصولات مربوط به فوتبال روی 
دو تکنولوژی سرمایه گذاری کرده است. طبق اعلام سایت این 
شرکت، یکی از این محصولات تکنولوژی »چشم عقاب« است 
که از سیستم بریتانیایی »چشم شاهین« الگوبرداری کرده 
است و برای تشخیص محل برخورد توپ و عبور توپ از خط 
دروازه کاربرد دارد، اما مهم ترین نکته این است که تمرکز این 
شرکت بیش از هر چیز روی رشته های تنیس و بیلیارد است و 

تجربه ای در حوزه فوتبال ندارد. 
   انتقادات 

کارشناسان داوری حتی تصمیمات داوران با VAR را هم زیر 
سؤال برده اند. یکی از این کارشناسان نوذر رودنیل است که 
در خصوص چگونگی کمک سیستم VAR تهیه شده از سوی 
فدراسیون فوتبال به اعتماد گفته است: این VAR جز بدنامی 
برای فوتبال ما هیچ چیز دیگری ندارد! این اصلاً VAR نیست، 
بلکه بچه های صداوسیما همکاری کرده و صحنه ها را عقب و 
جلو می کنند برای اینها. سیستم VAR به صورت استاندارد ۳۳ 
دوربین می خواهد و دارای دو تکنولوژی است؛ یکی که خود 
VAR است و یکی دیگر برای آفساید. ما تا ۲۰ سال دیگر هم 
نمی توانیم تکنولوژی آفساید را بیاوریم. دیدید که در بازی های 
اروپایی سایه و خط می اندازد. به شما قول می دهم تا ۱۰، ۱۵ 
سال دیگر هم  نمی توانیم سیستم کامل VAR را به مملکت 
 VAR با ۴ یا ۶ دوربین که VAR . بیاوریم تا داوری را احیا کنیم
نیست. فدراسیون فوتبال حتی در استفاده از داوران برای اتاق 
VAR مورد انتقاد است. در حالی که به صورت استاندارد میان 
داورانی که سوت به دست در میدان حضور دارند و داورانی 
که در اتاق VAR صحنه ها را بازبینی و به داور مسائل را گوشزد 
می کنند، فرق است. رودنیل با انتقاد نسبت به همین موضوع 
گفته است: کسی که پشت سیستم می نشیند باید دانش خیلی 

بالاتری داشته باشد نسبت به داوری که در حال قضاوت بازی 
است. نباید خودسرانه داور فعال را پشت سیستم بگذارند. 
حالا درست که فیفا در جام جهانی این اشتباه را کرد، اما دلیل 
نمی شود. داور VAR فقط داور VAR است و داور فعال باید 
در میدان مسابقه قضاوت کند، اما ما داریم همه  چیز را قاطی 
می کنیم. اصلاً این کار باب نیست. شما مثلا مهندس برقی آیا 
می شود بگویم برو و یک کار دیگر انجام بده؟ یک بازی دوستانه 
در بوشهر بود و یک داور ایرانی الاصل با تابعیت کویتی وقتی 
داور نیامد به او گفتند برو داور وسط باش، هر چی به او گفتند 
قبول نکرد و گفت من کمک داور هستم و نمی توانم قبول کنم. 
اما در فوتبال ما چه؟ داور فعال و داور VAR کارشان باید جدا 

باشد، چون خیلی تفاوت دارد. 
   ماجرای جدید 

ابلاغ فدراسیون فوتبال به باشگاه ها برای پرداخت اجاره 
بهای استفاده از دستگاه های کمک داور ویدئویی در چند 
وقت گذشته حواشی را ایجاد کرده است. در هر صورت لیگ 
برتر با وجود سه دستگاه VAR آغاز به کار کرد و تا امروز که ۱۰ 
هفته از آن گذشته برخی تیم ها هنوز در مسابقاتشان رنگ 
VAR را ندیده اند اما برخی تیم ها مثل استقلال و پرسپولیس 
کمک داور ویدئویی برگزار  تقریبا در همه مسابقاتشان با 
شده است. بماند که در برخی از بازی های این دو تیم هم 
این سیستم قطع بوده است! اینکه عدم حضور VAR در 
همه بازی ها از عدالت به دور است یک طرف اما آنچه این 
روزها باشگاه ها در تنگنا قرار داده است ابلاغیه فدراسیون 
فوتبال است که در یکی دو ماه گذشته به باشگاه رسیده 
است. در این ابلاغیه فدراسیون اعلام کرده هر باشگاهی 
برای مسابقاتش نیاز به VAR دارد باید اجاره آن را بدهد که 
رقم آن مبلغی در حدود ۴۰۰ میلیون تومان است. این تصمیم 

جدید فدراسیون درحالی گرفته شده که پیش از فصل به 
باشگاه ها چنین چیزی گفته نشده بود و مسلما باشگاه ها 
برای هزینه های فصل جاری خود هزینه ای برای استفاده 
از VAR در محاسبات مالی خود لحاظ نکرده اند.در واقع با 
وجود آن همه پیگیری، وزارت ورزش ظاهرا فقط ۱۰ میلیارد 
تومان را به فدراسیون فوتبال داد و مابقی پول مشخص نشده 
تا امروز چرا به حساب فدراسیون فوتبال واریز نشده است. 
همین عدم پرداخت پول باعث شده تا فدراسیون فوتبال 
برای تامین تهیه دو دستگاه بعدی دچار مشکل جدی شود. 
با این مشکلات شرکت چینی می پذیرد تعدادی دستگاه را به 
شرط پرداخت اقساطی از سوی فدراسیون فوتبال وارد ایران 
کند. تا همین هفته دهم سه دستگاه کمک داور ویدئویی وارد 
ایران شد اما فدراسیون فوتبال هنوز موفق نشده قسط نهایی 
خود را واریز کند. از سویی دو دستگاه دیگر هم تازه به ایران 
رسیده و تعداد دستگاه های کمک داور ویدئویی به ۵ رسیده 
گر فدراسیون فوتبال نتواند برای پرداخت قسط آخر  اما ا
اقدام کند احتمال اینکه کلیه دستگاه ها توسط شرکت چینی 
برگردانده شود وجود دارد! در واقع فدراسیون فوتبال مجبور 
شده برای تهیه پول از خود باشگاه ها بخواهد تا هزینه حضور 
این دستگاه ها تامین شود. موضوع این است که استفاده از 
VAR بدون هزینه کردن امکان ندارد اما اینکه چرا پولی که 
دولت قبلی برای فدراسیون فوتبال در نظر گرفته شده هنوز به 
طور کامل به این فدراسیون داده نشده یک طرف ماجراست 
که چرایی آن هنوز حل نشده است و از سوی دیگر فدراسیون 
در بحث مالی در مضیقه است و حداقل همه باشگاه ها هم 
شرایط پرداخت چنین اجاره ای ندارند. همه این عوامل 
دست به دست هم داده تا موضوع VAR همچنان در این 

فوتبال به یک کلاف سردرگم تبدیل شود. 
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چالش جدید فوتبال ایران؛ استرداد var؟!

صلاح: از لیورپول ناامید شدم؛  
احتمالا رفتنی هستم! 

محمد صلاح که قراردادش با لیورپول تابستان 
سال آینده میلادی به اتمام می رسد، تا اینجای 
فصل عملکرد فردی درخشانی داشته و در تمام 
رقابت ها ۱۲ گل به ثمر رسانده است که از جمله 
آن می توان به دبل در پیروزی سه بر ۲ مقابل 
ساوتهمپتون اشاره کرد. با این حال، مرد مصری 
پس از این بازی اذعان کرد از اینکه لیورپول هنوز 
هیچ قرارداد و پیشنهاد رسمی برای تمدید به وی 
ارائه نکرده، »ناامید« شده است. وی گفت: تقریبا 
به دسامبر رسیده ایم و هنوز پیشنهادی از سوی 
باشگاه دریافت نکرده ام. بنابراین احتمال رفتنم 
بیشتر از ماندن است. صلاح افزود: سال هاست که 
در این باشگاه بوده ام و هیچ تیمی شبیه لیورپول 
نیست، اما در نهایت ماندن یا رفتنم در اختیار من 
نخواهد بود. قبلا هم گفته ام که هنوز پیشنهادی 
نگرفته ام. هواداران را دوست دارم. آنها هم من را 
دوست دارند و باید منتظر ماند و دید. البته اینکه 
هنوز پیشنهادی نداده اند، ناامیدکننده است. 
وی درباره زمان بازنشستگی اش نیز گفت: قرار 
نیست به این زودی ها بازنشسته شوم. روی 
فصل جاری تمرکز کرده ام و تلاش می کنم قهرمان 
لیگ برتر شویم و امیدوارم در لیگ قهرمانان هم 

قهرمان شویم. 

ویژه

کوین یامگا حدود 15 دقیقه از 
زمان بازی با مس شهربابک را 
اینطور سپری کرد که عینک را از 
چشمانش بیرون آورده و دست 
گرفته بود. عجیب اینجاست که 
در تمام آن مدت داور مسابقه 
اصلا متوجه چنین موضوعی 

نشده است. 

میلاد زکی پور که فصل خوبی را 
همراه با استقلال سپری می کند، 
با وجود آسیب دیدگی خودش 
را در شرایط سختی به دیدار با 
کور ازبکستان رسانده و در  پاختا
دسترس پیتسو موسیمانه قرار 
گرفته تا در جدال حساس لیگ 

نخبگان آسیا به میدان برود. 

ن  ا عنو تحت  تیمی  ر  حضو
تهران یاسا در مرحله یک شانزدهم 
نهایی جام حذفی نگاه ها را به 
سمت آنها خیره کرده بود؛ تیمی 
دسته دومی که با هدایت مرتضی 
اسدی مدافع سابق تیم ملی در 
حذفی با شگفتی سازی به جمع 

32 تیم برتر صعود کرد. 
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        صعود   عینک شرایط

گفتوگو

زهرا نعمتی بانوی پرافتخار ورزش ایران که به 
عنوان سرمربی تیم ملی پاراتیراندازی با کمان 

انتخاب شد در این خصوص صحبت کرد. 
   درباره انتصاب خود به عنوان سرمربی 
تیم ملی پاراتیراندازی با کمان چه نظری دارید؟

 بعد از پارالمپیک پاریس که در آن شرکت 
فدراسیون  سوی  از  صحبت هایی  نکردم، 
جانبازان و توان یابان و کمیته پارالمپیک مطرح 
گر نمی خواهم به دنیای قهرمانی برگردم،  شد که ا
در زمینه مربیگری فعالیت کنم. بعد از چند ماه 
بررسی و کسب تجربه در زمینه مربیگری، تصمیم 
گرفتم هدایت تیم ملی پاراتیراندازی با کمان را 
قبول کنم. برای من باعث افتخار است تجربیاتی 
که در طول سال ها قهرمانی به دست آوردم را 
در اختیار ورزشکاران و جوانترها قرار دهم. باید 
بتوانیم برای اهتزاز پرچم مقدس ایران با تمام 
وجود بجنگیم و در میادین ورزشی تلاش کنیم 
تا بهترین عملکرد را داشته باشیم. نمی توانم 
شور و شوق و انگیزه زیاد خود را پنهان کنم. 
برای این کار هیجان دارم و حس می کنم چالش 
جذابی در انتظار من است و امیدوارم با مشورت 
بزرگ ترها و پیشکسوتان در این راه موفق باشم. 
حمایت های فدراسیون جانبازان و همچنین 
کمیته ملی پارالمپیک دلگرم کننده بود و با خیال 
راحت کارم را شروع می کنم. زمان خیلی زیادی از 
پول بیت المال برای من هزینه شده و حالا وقتش 
است تجربه های خودم را به بقیه ورزشکاران 
انتقال بدهم. میدانم کارم آسان نیست، اما هر 
موقع توقع از من زیاد بوده با کمک خدا و دعای 

خیر مردم کسی را ناامید نکردم. 
 نظر شما درباره انتخاب کادرفنی چیست؟

 از پیشکسوتان و بزرگ ترها کمک می گیرم تا 
بهترین نفرات را در کنار خودم داشته باشم، اما 
هنوز هیچ اسمی قطعی نشده است. به امید خدا 
تا هفته آینده کادر مربیگری تیم ملی پاراتیراندازی 

با کمان را تکمیل می کنیم. 

نعمتی: 
حالا وقتش است تجربه های 
خودم را به بقیه ورزشکاران 

انتقال بدهم

پیروزی میلیمتری ایران مقابل روسیه  
ایسنا: سید شهرام هروی، سرمربی تیم ملی 
کاراته ایران پس از کسب عنوان نایب قهرمانی 
تیمی ایران در رقابت های جام جهانی اسپانیا، 
با انتشار یک پست در صفحه شخصی خود، 
پس از ۱۰ سال هدایت تیم ملی کاراته از سمت 
گرامی سید  خود کناره گیری کرد. در پست اینستا
شهرام هروی سرمربی تیم ملی کاراته آمده است: 
»داستان، داستان عشق بود و خدمت. آری 
کنون هنگام خداحافظی ست، خداحافظی با  ا
طیب خاطر و احترام قلبی در مقابل عظمتی به 
پهنای افتخارات کاراته ایران با تمام تلخ کامی ها 
و شادکامی ها و با تمام فراز و نشیب هایش. در این 
دوران ۱۸ سال حضور در تیم های ملی به ویژه 
در این سال های واپسین ده سال سرمربیگری 
تیم های ملی بسیار در تلاش بودم تا شاهد 
چهارمین مدال طلای کومیته  تیمی جهان برای 
کشور عزیزمان باشم . با این حال باز شکر خدا 
که در کنار سه طلای تیمی سال های گذشته 
کومیته  طلای   ٥ المپیک،  طلای  مدال  تک 
تیمی آسیا، مدال نقره این آوردگاه به یادماندنی 
جام جهانی اسپانیا نیز نصیب کشورمان شد. 
مطمئنا به دلیل حضور چندین ستاره در هر وزن، 
فضای مربیگری کاراته ایران متفاوت از هر کشور 
دیگریست و انتخاب نفرات از میان بهترین ها، 
همیشه سخت ترین مرحله تصمیمات دوره 
مربیگری ام بود و در این لحظه باید قدردان 
جنگاوران و دلاوران شیردلی باشم که در نقش 
بستن افتخارات کاراته این سرزمین در داخل 
ج از کشور جانفشانی کردند و همین طور  و خار
قدردان مربیانی که افتخار همکاری با آن ها را 
داشتم و از این بابت تا پایان عمر شکرگزار خداوند 
ک پای جامعه کاراته  متعال خواهم ماند. خا

ایران. سید شهرام هروی«

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
 تسنیم: با وجود اینکه بیشتر از یک ماه از جدایی محرم نویدکیا 
و دستیارانش از مس رفسنجان می گذرد، اما قرارداد او فسخ 
نشده است و در سازمان لیگ نیز همچنان نام نویدکیا به عنوان 
سرمربی مس رفسنجان قرار دارد. این اتفاقات در حالی رقم 
خورده که مسعود شجاعی سرمربی جدید مس، نامش به عنوان 
مربی در سازمان لیگ ثبت شده است و در دو بازی گذشته مس 
مقابل استقلال و شناورسازی قشم هم روی نیمکت این تیم 
نشسته است. محمد مومنی مدیرعامل باشگاه مس رفسنجان 
کنش به موضوع عدم فسخ قرارداد نویدکیا با مسی ها به  در وا
تسنیم گفت: من در روزهای گذشته هم گفته ام که دنبال حل 
این موضوع هستیم، به هیچ وجه دنبال شکایت و ادامه پیدا 
کردن این موضوع نیستیم. ما می خواهیم رضایت نویدکیا را جلب 
کنیم و حتماً هم این کار را انجام خواهیم داد. پس از جلساتی 
که برگزار کردیم، شرکت ملی مس قرار است که تعهدات نویدکیا 
و دستیارانش را پرداخت کند. وی ادامه داد: ما در فوتبال مان 
مانند محرم نویدکیا کم داریم و نباید در چنین شرایطی باعث 
ناراحتی او شویم. قطعاً نویدکیا برای مس زحمت کشیده است 
و هرچه زودتر باید مسائلی را که مدنظر اوست، برطرف کنیم. 
همان طور که گفتم شرکت مس به زودی اختلافی را که بین 

باشگاه و محرم نویدکیا وجود دارد، برطرف می کند. 

بیــنالمــلل
   وینیسیوس جونیور که در برتری ۳ بر صفر رئال مادرید 
لیگای اسپانیا، 9۰ دقیقه  مقابل لگانس در هفته چهاردهم لا
بازی کرد و پاس گل اول رئال را در دقیقه ۴۳ برای کیلیان امباپه 
ساخت؛ با اعلام رسمی این باشگاه دچار مصدومیت شده 
است. باشگاه رئال مادرید با انتشار بیانیه ای اعلام کرد: در پی 
آزمایشات انجام شده روی وینیسیوس جونیور مشخص شد که 
او از ناحیه عضله دو سر ران پای چپ آسیب دیده است. باشگاه 
رئال مادرید مدت زمان دوری او از مستطیل سبز را اعلام نکرده اما 
شبکه رادیویی »کوپه« از خانه نشینی سه هفته ای این بال برزیلی 
خبر داد. به این ترتیب انتظار می رود وینیسیوس جونیورر بازی 

با تیم های لیورپول )لیگ قهرمانان 
بیلبائو،  اتلتیک  ختافه،  اروپا(، 

جیرونا، آتالانتا )لیگ قهرمانان( و 
رایو وایکانو را از دست بدهد. کارلو 

آنچلوتی که این فصل با بحرانی 
مصدومیت ها  نام  به 

نرم  پنجه  و  دست 
می کند، در حال حاضر 
همچون  مصدومانی 
آئورلین چوامنی، لوکاس 

واسکز، رودیگو، دنی 
دیوید  کارواخال، 
آلابا و اِدر میلیتائو را 

در تیمش دارد. 

گی: طارمی یک حرفه ای تمام عیار است و به او ایمان دارم اینزا

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

گردانش  شا که  گی  اینزا سیمونه 
لیگ  رقابت های  از  خانگی  دیداری  در 
قهرمانان اروپا پذیرای لایپزیگ خواهند 
کنفرانس خبری پیش  بود، با حضور در 
از دید  اینتر  اینکه  ، درباره  این دیدار از 
لحاظ  به  »اُپتا«  تحلیلی  و  آماری  سایت 
من  گفت:  دنیاست،  تیم  بهترین  آماری 
هم این آمار را دیدم و دیدن چنین چیزی 
جالب است اما این فقط یک آمار است. ما 
تلاش می کنیم تا باشگاه و هواداران مان 
را راضی نگه داریم و عناوین قهرمانی را 
که  به دست آوریم. وی افزود: تیم هایی 
A از ما بالاتر  در جدول رده بندی سری 
هستند، در بازار نقل وانتقالات هزینه های 

زیادی برای جذب بازیکنان مورد علاقه 
خود کرده  و خودشان را تقویت کرده اند. 
آنها مانند اینتر می خواهند در بالای جدول 
درباره  اینتر  ایتالیایی  سرمربی  باشند. 
لایپزیگ  کرد:  خاطرنشان  تیمش  بازی 
در بازی با تیم های یوونتوس، لیورپول و 
اتلتیکومادرید )در هر سه بازی شکست 
خورد( شایسته کسب نتیجه ای بهتر بود. 
آنها تیم بسیار سازمان یافته ای هستند و 
جایگاه فعلی شان در جدول بازتاب دهنده 
جایگاه واقعی شان نیست. ما اما به دنبال 
کسب امتیازات در لیگ قهرمانان هستیم. 
تیم های آلمانی خیلی قدرتمند هستند و 
کنون انجام داده ایم،  ما باید به کاری که تا

که بتوانیم تا  ادامه دهیم. ما امیدواریم 
اما  کنیم  پیشتازی  رقابت ها  این  پایان 
در حال حاضر فقط باید روی بازی فردا 
گی همچنین در خصوص  تمرکز کنیم. اینزا
وضعیت چند بازیکن خودش گفت: فراتسی 
۱۰ روزی که از ناحیه قوزک پا دچار مشکل 
است. این مشکل او دیروز تشدید شد. 
امیدوارم فراتسی را برای بازی فردا از دست 
ندهیم چون او بازیکن خیلی مهمی برای ما 
کان  به شمار می رود. لائوتارو مارتینس و ها
چالهان اوغلو هم دو جلسه تمرینی خوب 
داشته اند و فردا وضعیت آنها را ارزیابی 
خواهیم کرد. در مورد آچربی هم باید بگویم 
که خوشبختانه او دچار مصدومیت نشده 

و عضله اش منقبض شده است. امیدوارم 
او را برای بازی فیورنتینا در اختیار داشته 
باشیم. سرمربی ایتالیایی اینتر همچنین 
در خصوص مهاجم ایرانی اش که در بازی 
با هلاس ورونا نیمکت نشین بود و فرصت 
از نحوه  بازی پیدا نکرد، اظهار داشت: 
کار کردن طارمی و نوع ادغام شدنش در 
تیم بسیار راضی هستم. او پیش از آمدن 
گرفتن  که برای قرار  اینتر می دانست  به 
در ترکیب باید - با دیگر مهاجمان تیم - 
رقابت کند. او یک حرفه ای تمام عیار است 
و هم تیمی هایش او را دوست دارند. من به 
مهدی ایمان زیادی دارم و او باید با همین 

روند به کارش ادامه دهد. 

رقابت های کشتی لیگ پادوبنی روزهای 
دوم و سوم آذر ماه در سالن دینامو شهر موسکو 
روسیه برگزار شد. این مسابقات دوستانه به 
صورت تیم به تیم بین کشتی گیران کشورمان 
و نمایندگان روسیه برگزار شد که در نهایت 
تیم کشتی آزاد با نتیجه ۵ بر ۵ نیز و با توجه به 
۲ پیروزی با امتیاز عالی مقابل یک پیروزی با 
امتیاز عالی روسیه و همچنین ۵۴ امتیاز فنی 

مقابل ۵۲ امتیاز فنی روسیه پیروز شد. 
   عملکرد تیم ملی 

عملکرد  خصوص  در  درستکار  پژمان 
تیم ملی کشتی آزاد در رقابت لیگ پادوبنی 
اظهار داشت: از ابتدا گفته بودیم که هدف 
ما از دیدار با کشتی گیران روس، برد و باخت 
نبود و اهداف فنی را دنبال می کردیم. این 
مسابقات به لحاظ آماده سازی کشتی گیران 
برای ما بسیار مفید بود و مبارزه با تیم قدرتمند 
کشتی  روسیه می تواند به رشد و پیشرفت 
ایران کمک کند. سرمربی تیم ملی کشتی آزاد 
تصریح کرد: در ترکیب ما چند کشتی گیر ۱۸ تا 

۲۰ ساله حضور داشتند. ضمن اینکه از چند 
مدال آور خود نیز بهره می بردیم. قطعا رقابت 
ح روس می تواند مثمرثمر  آنها با حریفان مطر
باشد و به اهدافی که از برگزاری این مسابقه 

می خواستیم، رسیدیم. 
   برد 

کشتی گیران  وی در مورد پیروزی مقابل 
کرد: هر مسابقه ای حتی غیر  روس عنوان 
رسمی بردش شیرینی دارد؛ به خصوص که 
ما تیم قدرتمند و اول کشتی جهان را شکست 
دادیم. به یاد ندارم که در چند دهه گذشته 
ک  را آن هم در خا توانسته باشیم روسیه 
خودش شکست بدهیم. درستکار در مورد 
کشتی گیران اظهار داشت: به طور  عملکرد 
هستم؛  راضی  کشتی گیران  عملکرد  از  کلی 
حتی کسانی که مغلوب شدند. تمامی نفرات 
ما کشتی های رو به جلو و باجسارتی گرفتند؛ 
اما این را هم باید به یاد داشته باشیم که نباید 
در باد پیروزی ها بخوابیم و کشتی ما قطعا کار 
دارد و باید بتوانیم مشکلات فنی را رفع کنیم تا 

به هدف خود که همان قهرمانی در جهان و 
المپیک است برسیم. 

   یزدانی 
درستکار در مورد تصمیم حسن یزدانی 
برای تغییر وزن اظهار داشت: حسن یزدانی 
هم با علیرضا دبیر و هم با من در تماس است 
و مرتب برنامه های او را بررسی می کنیم. حسن 
عمل سنگینی را برای دومین بار روی کتف خود 
انجام داده و در حال حاضر مراحل فیزیوتراپی 
را به خوبی انجام می دهد. قرار است فدراسیون 
کشتی نیز تمهیدات ویژه ای را برای یزدانی 
درنظر بگیرد تا روند درمانش سریع تر طی 
شود. امیدواریم که وی به مسابقات جهانی 
۲۰۲۵ برسد. در مورد تغییر وزن یزدانی هم 
همان طور که گفتم هر کشتی گیر با توجه به 
شرایط بدنی خود تصمیم می گیرد و ما نیز در 
که باید  کنار آنها مشورت لازم را می دهیم چرا
به موضوعات تیم خود حساسیت داشته 
کردن برای  کم  که وزن  باشیم. فکر می کنم 
حسن یزدانی با توجه به عمل جراحی بر روی 

کتف و روند درمانی اش، سخت باشد و به وی 
آسیب برساند و به احتمال زیاد دیگر نتواند در 

۸۶ کیلوگرم کشتی بگیرد. 
    کامبک تیم ایران

وی در مورد کامبک تیم ایران پس از ۵ باخت 
مقابل حریفان روس، بیان داشت: ما به تمامی 
نفرات خود برای کسب پیروزی امید داشتیم، 
اما یک تفاوت های فنی و فاصله هایی بین 
کشتی گیران وجود دارد که در سبک وزن به جز 
رحمان عموزاد، بین دیگر کشتی گیران ما وجود 
نداشت. البته قبل از مسابقات نیز با تمامی 
نتایج  که  بودیم  کرده  صحبت  کشتی گیران 
دیگران بر روی مبارزات آنها تاثیر نگذارد و هرکس 
باید کشتی خودش را بگیرد. موضوعات فنی و 
کتیکی را پیش از مسابقات، در رختکن، قبل از  تا
شروع مسابقه و بین تایم به ملی پوشان گوشزد 
می کردیم تا تیم روحیه خود را از دست نداده و از 
نظر روحی و روانی دچار فروپاشی نشود. انصافا 
کشتی گیران ما خوب کار کردند و توانستند با ۵ 

پیروزی، شکست ها را جبران کند. 

ساختار فوتبال ما مشکل دارد 

تیم ملی فوتبال ایران در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی 
۲۰۲۶ صدرنشین است و امیدوارم که به عنوان صدرنشین صعود 
کنیم، چون توانایی آن را داریم ولی اعتقادم این است که فشار را 
روی تیم ملی زیاد کردیم. انتقاد های زیاد تمرکز تیم ملی را بهم 
می ریزد. هر تیمی ایراد دارد و شکی در آن نیست ولی نتایجی که 
تیم ملی گرفته خوب است و به جام جهانی می رویم. هر چقدر هم 
صعود آسان باشد از لحاظ آمار عملکرد تیم ملی خوب است. از ۶ 
بازی مرحله آخر ۵ پیروزی و یک تساوی داریم که نشان از کیفیت 
خوب تیم ملی است. ایراد تیم ملی در ساختار دفاعی است و 
البته در برخی پست های دیگر هم می توانیم بهتر باشیم ولی این 
ایراد در برنامه های تدافعی نباید عاملی شود که موفقیت های 
تیم ملی نادیده گرفته شود. میانگین سنی تیم ملی بالاست و باید 
در فرصت مناسب امیر قلعه نویی این مسأله را درست کند ولی 
این هجمه که علیه تیم ملی ایجاد شده درست نیست، چون تیم 
مسیر صعود را خیلی خوب گذرانده و می تواند با همین روندی 
که پیش می رود به عنوان صدرنشین صعود کند. دو سال فرصت 
وجود دارد که تا جام جهانی تیم ملی را تغییر نسل داد، الان 
نمی شود که تیم ملی جوانگرایی کند، چون بازی دادن به جوانان 
کثر امتیاز و صعود به  با ریسک همراه است. پس کسب حدا
عنوان صدرنشین در اولویت است تا اینکه بتوانیم در قرعه کشی 
جام جهانی وضعیت بهتری داشته باشیم. فکر می کنم یک مقدار 
نقدهایی که به تیم ملی می شود ناعادلانه است. من هم قبول 
دارم که نمایش تیم ملی در نیمه های اول و دوم بازی بازی با کره 
شمالی و قرقیزستان متفاوت بود ولی دلیل آن فشار های بیش 
از حد و انتظارات بالایی است که از تیم ملی دارند. این انتقاد ها 
گر از سوی کارشناس باشد  تمرکز را از تیم ملی می گیرد. انتقاد ا
صورت بهتری دارد. از طرفی مگر می شود کل صحبت ها در مورد 
تیم ملی انتقادی باشد؟ تیمی که آمار گلزنی خوبی دارد و به خوبی 
خلق موقعیت می کند، قطعاً از نکات مثبتی برخوردار است. آن 
چیزی که به چشم آمده نکات منفی است که به تیم ملی آسیب 
زده، شاید همه دلسوز تیم ملی باشند ولی باید صحبت منطقی و 
در حد و جایگاه خودمان حرف بزنیم. هر کسی به اندازه شناخت 
و تخصص خود صحبت کند بهتر است تا منجر به موضع گیری 
نشود. ساختار فوتبال ما مشکل دارد و تغییر نسل را به تأخیر 
می اندازد. در گذشته با بهترین تیم های ملی دنیا بازی می کردیم. 
رسیدگی به تیم های پایه بسیار با برنامه بود. ایجاد انگیزه برای 
که بازیکنان اشتیاق زیادی  نسل های بعدی به شکلی بود 
برای رفتن به رده بالاتر داشتند. تیم های پایه در رقابت های 
بین المللی شرکت می کردند ولی الان حضور در مسابقات کافا 
منجر به تجربه خاصی نمی شود. شاید استثنا هایی در هر رده 
سنی داشته باشیم ولی به اندازه یک تیم بازیکن نداریم. زمانی که 
اولین صعود تیم ملی به جام جهانی رخ داد حداقل سه تیم ملی 
دیگر هم می توانستیم داشته باشیم. الان به شکلی عمل کردیم 
که سرمربی ناچار است تا به بازیکنان باتجربه اعتماد کند، چون 

می خواهد تیم ملی را به جام جهانی ببرد. 

مجیدنامجومطلق
کارشناسفوتبال

: یزدانی دیگر نمی تواند وزن کم کند  درستکار


